Meteorite could hold solar clues 

Dr Caroline Smith unveils the Ivuna meteorite

A rare type of meteorite that could hold clues to the birth of our Solar System has been bought by London's Natural History Museum. 

The Ivuna meteorite, obtained from a US private collection, has the same chemical make-up from which the Solar System formed 4.5 billion years ago. 

It landed in Tanzania in 1938 as one 705g stone, since split into samples. 

Pieces from the UK sample, the largest in any public collection in the world, will be removed for study. 

Most Ivuna samples are held in private collections, or by the Tanzanian government. 

Ivuna's chemical make-up, which matches the Sun, is extremely rare - just nine of the 35,000 known meteorites, or 0.03%, have this solar composition. 

Dr Caroline Smith, meteorite curator at the Natural History Museum (NHM), told BBC News: "These types of meteorite are very susceptible to alteration on Earth. Changes in humidity, for example, can change their composition. 

"But this meteorite is important as it fell relatively recently and has been kept under nitrogen in a sealed environment for the last two or three decades. 

"It's a particularly important specimen to science because it's been so well preserved. We're all incredibly excited about it because it's so pristine." 

Monica Grady, professor of planetary sciences at the Open University in Milton Keynes, commented: "This is fantastic for the UK's meteorite experts. This material represents the crumbs from the foundation of the Solar System. It's an unbelievable opportunity to study it in close-up. 

"The museum has been very bold in acquiring it." 

One question that Ivuna could help answer is how the chemical building blocks for life came to Earth. 

Important components of so-called pre-genetic material, the amino acids b-alanine and glycine, were found in Ivuna in a 2001 study. 

Last week, scientists at Imperial College London confirmed that a meteorite called Murchison contained extra-terrestrial molecules that were the precursors to DNA and RNA. 

In addition to being used for research, Ivuna will be a star specimen in a new meteorites gallery, which the NHM is planning for the near future. 

"The plan is to take the meteorite to Nasa's Johnson Space Center in Houston, where we'll have a 20g piece taken off and that will be sub-divided into two 10g pieces," Dr Smith explained. 

"One piece will be put to one side. The other will be divided into 200mg allocations - less than the size of your fingernail - for researchers to study." 
Метеорит может хранить ответы на вопросы о Солнце.
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 Доктор Кэролайн Смит раскрывает тайны метеорита Ивуна [Ivuna]
Редкий вид метеорита, который может хранить ответы на вопросы о происхождении нашей Солнечной Системы, был куплен Музеем Естественной Истории в Лондоне.
 Метеорит Ивуна, приобретенный из частной коллекции в Америке, имеет тот же химический состав, из которого 4,5 млрд. лет назад была сформирована наша Солнечная Система. Он упал в Танзании в 1938 году и представлял собой камень массой 705г. С тех пор он был разделен на образцы. Фрагменты лондонского образца – самого большого в общественной коллекции – будут взяты для изучения. Большинство образцов метеорита Ивуна сейчас хранятся во владении правительства Танзании или в частных коллекциях. Химический состав Ивуны, который совпадает с солнечным химическим составом, - очень редок (только 9 из 35000 известных метеоритов, или 0,03% имеют этот солнечный состав). Доктор Кэролайн Смит – хранительница Национального Музея Истории [Лондон] - рассказала в интервью BBC: «Эти типы метеоритов весьма подвержены изменениям, происходящим на Земле. Изменения уровня влажности, например, может изменить их химический состав. Но этот метеорит очень важен для науки, так как он упал сравнительно недавно и хранился в азоте в запечатанном состоянии в течение последних 20-30 лет. Это особенно важный для науки вид, потому что он так хорошо сохранился. Мы все невероятно взволнованы, ведь он такой древний». Моника Грэйди – профессор планетных наук в открытом университете в Милтон Кейнс, - прокомментировала: «Это просто замечательно для специалистов, изучающих метеориты. Этот материал представляет собой крупицы основы Солнечной Системы. Подвергнуть его тщательному изучению – невероятная возможность. Музей совершил смелый поступок, приобретя его».

Вопрос, на который Ивуна может помочь ответить – как химические строительные блоки, несущие в себе жизнь, попали на Землю. Важные компоненты так называемого до-генетического материала – аминокислоты b-аланин и глицин – были обнаружены в Ивуне в 2001 году. На прошлой недели ученые Имперского Колледжа в Лондоне подтвердили, что метеорит Мёрчисон [Murchison] содержит молекулы внеземного происхождения, которые являются предшественниками ДНК и РНК. Наряду с использованием в исследовании, метеорит Ивуна станет новым звездным видом в новой галерее метеоритов, открытие которой планируется Национальным Историческим Музеем в ближайшем будущем. 

«Мы планируем доставить метеорит в космический центр Джонсон в Хьюстоне [NASA], там мы возьмем от него фрагмент весом 20г, который будет разделен на два фрагмента по 10г.» - объяснил доктор Смит, - «Один кусочек оставят, а другой разделят на 200-миллиграммовые фракции (это меньше размера ногтя) для исследований.
«Этот вид особенно важен для науки, так как он хорошо сохранился»











